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PROTOKOŁ Nr XXIV/08 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 17 listopada 2008 roku 
 
 
 

W sesji udział wzięli: 
a/ dwunastu radnych Rady Gminy         -  nieobecni: A. Łomża, M. Szumski. 
b/ Wójt Gminy                                         -  Eugeniusz Dańczak 
c/  Sekretarz Gminy                                -  Iwona Wójcik 
d/  Skarbnik Gminy                                 -  Marek Malinowski 
e/ Sławomir Miluski                                -  Sławomir Miluski 
f/  Dyr. Sz. P. Dębnica Kaszubska         -  Elżbieta Fryckowska 
  
                              
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołów z poprzednich sesji tj. 10.10.2008 r. i 24.10.2008 r.. 

       2.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami oraz wykonania uchwał 
3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres miedzy sesjami 
     a/ Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
     b/ Komisji Rewizyjnej 
     c/ Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego  

       4. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a)   określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2009 r., 
b) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2009 

r., 
c) określenia wysokości stawek opłaty miejscowej na 2009 r., 
d) zmian w budżecie Gminy na 2008 r., 
e) zmiany uchwały XXII/122/2008 z dnia 10.10.2008 r.w sprawie procedury 

uchwalania budżetu gminy oraz rodzaju i szczegółowości materiałów 
informacyjnych towarzyszących projektowi uchwały budżetowej. 

       5. Interpelacje radnych. 
 6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
 7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

       8. Zamknięcie obrad.                         
 
 
Przebieg sesji: 
 
a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1005 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
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b/ 
  Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformował, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad. 
Wójt zwrócił się z prośba by w pkt. 4f wprowadzić  podjęcie uchwały w sprawie 
zatwierdzenia projektu pod tytułem: Bawię się, uczę i rozwijam” realizowanego  
w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki 2007 – 2013” oraz w pkt 4g uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
nieodpłatne przejęcie na własność nieruchomości z zasobu Agencji Nieruchomości 
Rolnych do zasobu mienia Komunalnego Gminy Dębnica Kaszubska. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z prośbą o przegłosowanie 
zaproponowanej zmiany. 
W wyniku głosowania zmiana została przyjęta jednogłośnie ( 12 za) 
Nie wniesiono więcej uwag do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad przyjęciem 
porządku obrad po zmianie.  
W wyniku głosowania porządek został  przyjęty jednogłośnie (12 za). 
  
c/  
 
 Do protokołów z poprzednich Sesji tj. 10 i 24 października 2008 r. uwag nie 
wniesiono.  W wyniku głosowania protokoły został przyjęte  /11 za, 1 wstrzymujący /. 
 
Ad 2   
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 10 października 2008 r. 
do 15 listopada 2008r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/.   
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniem. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z zapytaniem jak będzie oceniany wniosek na 
budowę ciągów pieszo-jezdnych na osiedlu Zajęcza. Mówimy także o budowie ulicy 
Sawickiej w ramach programu premiera Setyny. Prosi o informacje, co będzie jeżeli 
wniosek na osiedle Zajęcza nie uzyska pozytywnej akceptacji, czy w budżecie gminy 
będą środki na realizację tego zadania z własnych środków. 
Wójt poinformował, że złożono dwa duże wnioski na budowę ciągów pieszo-jezdnych 
na osiedlu Zajęcza i ul. Sawickiej. Wnioski przechodzą bardzo szczegółową ocenę. 
Do chwili obecnej nie zgłoszono pod adresem tych wniosków żadnych większych 
zastrzeżeń. Zgłoszono drobne uwagi kosmetyczne. Przy składaniu wniosków zawsze 
pozostaje wątpliwość. Uważa, że nie należy brać pod uwagę, że zostaną one 
rozpatrzone negatywnie. Jako Wójt jest także zaniepokojony, czy dostaniemy 
dofinansowanie na nasze zadania, gdyż na powiat słupski jest do podziału 6 mln. zł,. 
Odnośnie ulicy Sawickiej to uważa, że jest to po osiedlu zajęcza 2 najbardziej 
nagląca inwestycja w zakresie drogownictwa na naszym terenie. Uważa, że dobrze 
się stało, że trafiła się taka okazja. Zdaje sobie sprawę, że 50 % środków własnych to 
dużo dla naszego budżetu, ale jest zdania, że warto skorzystać. Zastanawia się, czy 
po otrzymaniu środków na ulicę Sawickiej,  nie zrobić jej tą samą technologią jak 
obecnie wykonywane ulice Jagiełły czy Sportowa. Ta technologia nie jest zbyt droga. 
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Drogi są osiedlowe, więc nie widzi potrzeby budowania inną technologią. Ostateczne 
decyzje zapadną po całkowitym odbiorze budowanych ulic. Wie, że nie wszyscy 
użytkownicy są zadowoleni, drogi są niszczone przez ciężki sprzęt. Zgłaszane 
wcześniej usterki będą przez wykonawcę usunięte. Uważa, że ta technologia na ulicy 
Skarszewskiej jest do przyjęcia. Uważa, że ciągi nie powinny być szersze niż 4 – 4,5 
m, gdyż jest to także droga osiedlowa. Podczas rozmów z Radnym Sejmiku 
Wojewódzkiego Panem Biernackim padały sugestie byśmy weszli w układ z innymi 
samorządami leżącymi przy drodze wojewódzkiej 210 i wspólnie przystąpili do jej 
modernizacji. Jest przeciwny tej propozycji, gdyż jest to ich droga, a dla nas 
ważniejsze są nasze drogi gminne, które musimy utrzymywać. Oni wszystko chcą 
realizować przy naszym współudziale. Od dłuższego czasu próbujemy wymóc na 
Zarządzie Dróg Wojewódzkich modernizację drogi 210, a oni wykonują na terenie 
naszej gminy tylko zabiegi kosmetyczne a poważniejsze sprawy odkładają. Do 
rozwiązania pozostaje nam jeszcze kwestia budowy ulicy Fabrycznej. Tam także jest 
pilnie potrzebna inwestycja w zakresie drogownictwa. Ten temat chce by był 
rozwiązany przy inwestycjach wiatrowych. Sądzi, że będzie można wspólnie  
z inwestorami ten temat rozwiązać.   
Przewodniczący Rady M. Adamowicz także uważa, że ul. Sawickiej nie musi być 
szersza niż 4 – 4,5 m.  
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem dotyczącym całkowitego kosztu budowy tych 
ulic. Czy 175 tys. to łączny koszt budowy wszystkich zaplanowanych ulic. 
Poinformowała, że jej zdaniem zastosowana technologia jest dobra. Jej zastrzeżenia 
budzi zaś sposób wykonania. Uważa, że powinien być większy nadzór. Uważa, że 
inwestycja powinna być zapłacona po całkowitym wykonaniu i rozliczeniu zadania. 
Przed całkowitym odbiorem prosi by zwrócić uwagę na pozostawiony porządek przez 
wykonawców. Są to środki budżetowe i należy je rozsądnie wydawać.   
Wójt poinformował, że zadanie nie jest jeszcze rozliczone. Część środków została 
wypłacona a pozostała kwota po odbiorze zadania. Daleki jest od tego by szybko 
wypłacać pieniądze. Zgadza się także z uwagami. Nadzór nad pracami sprawuje Pan 
Ożarek. Sądzi, że do czasu całkowitego odbioru wszystkie zastrzeżenia zostaną 
usunięte.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz stwierdził, że on nie ma uwag do tych prac. 
Radny B. Rebas zwrócił się z pytaniem na jaki okres czasu zostały zawarte umowy  
z dzierżawcami w Gogolewie. 
Wójt poinformował, że zgodnie z zaleceniami rady na okres 1 roku. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy 36 tys. tj. kwota na jaką opiewa 
umowa  dotycząca zimowego utrzymania dróg wystarczy w przypadku  ostrej zimy. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz jest pełen obaw jeżeli chodzi o ilość 
wykonawców. Uważa, że zlecenie tych prac 2 wykonawcom budzi obawę, że  
w przypadku dużych opadów te prace nie będą wykonane na czas.  
Wójt poinformował, że powyższa kwota została ustalona na podstawie analizy lat 
poprzednich. Prognozy na ten rok także są dobre. Jeżeli środki nie zostaną 
wykorzystane na odśnieżanie, to pozostaną na remonty dróg. Umowy zawarte są  
z wykonawcami miejscowymi, którzy maja podwykonawców. Sądzi, że nie powinno 
być obaw co do terminowości i jakości. Prosi tylko o rzetelne poświadczanie 
wykonywanych usług. Umowy zawarte są do końca tego roku. 
J. Dańczak – Sołtys Wsi Kotowo prosi o interwencje w sprawie pobocza na odcinku 
Motarzyno – Kotowo oraz w sprawie zatrudnienia osoby w świetlicy. Wśród 
mieszkańców brak chętnych do pracy. Osoba, która spełnia warunki i była by chętna 
jest spokrewniona z wójtem i prosi radę o zgodę na jej zatrudnienie.  
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Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, ze Rada nie ma takich 
uprawnień. Zatrudnianie pracowników leży w gestii Wójta.          
Wójt zauważył, że stara się utrzymywać dobrą współprace z innymi instytucjami, 
które mogą nam pomóc. Obecnie jest problem z naborem pracowników do prac 
interwencyjnych. Jest wiele prac, które można by było wykonać przy ich pomocy, ale 
brak chętnych. Do dokończenia są prace przy poboczu przy drodze Budowo-Jawory. 
Dobrym sprzętem jest tam pracy na ½ dnia, postara się by te prace zostały jak 
najszybciej wykonane.  
T. Kozdroń-Kołacka Radna Rady Powiatu poinformowała, że na ostatniej sesji Rady 
Powiatu złożyła interpelacje w sprawie wycinki drzew przy wszystkich drogach 
powiatowych oraz w sprawie poprawy stanu poboczy. 
Wójt poinformował, że jest dobra współpraca z Zarządem Dróg Powiatowych. W tym 
zakresie wykonujemy prace w każdej części gminy, zdaje sobie sprawę, z tego że 
oczekiwania i potrzeby są większe.  
Radna I. Tkaczyszyn prosi o wycięcie trzech suchych drzew w m. Gogolewo, które 
zagrażają bezpieczeństwu.  
Radny B. Rębas zauważył, ze niektóre drzewa od dwóch lat są oznakowane i nic się 
nie robi w zakresie ich usunięcia.    
Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem, czy wykonawca boiska w ramach programu 
„Orlik” jest obciążany za rozładunek towaru. 
Wójt poinformował, że nikomu nie będzie robił żadnych prezentów. Na budowie musi 
być zatrudniony stróż, gdyż nie można materiałów tak zgromadzonych pozostawić 
bez dozoru. Ma szereg uwag do wykonawcy.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem o przyjętą stawkę za m2 

przy sprzedaży działek budowlanych. 
Wójt poinformował, że 40 zł + podatek VAT. 
Radni nie wnieśli więcej uwag do sprawozdania z działalności Wójta. 
Sekretarz Gminy przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał /załącznik Nr 2 do 
protokołu/. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania 
 
Ad 3 
 
 
    Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 
 
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że jej komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na dwóch 
posiedzeniach komisji, w tym jedno wspólne z pozostałymi komisjami oraz jedno ze 
strażakami, na którym omawiano sprawy związane z bezpieczeństwem 
przeciwpożarowym. 
Materiały dostępne są w protokołach w teczce komisji w biurze rady. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem 
komisji. 
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Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że na te cele w budżecie było na ten 
cel przeznaczone 134 tys. zł., a wykonanie wynosi 160 tys. zwrócił się z pytaniem 
czy w tej kwocie są także środki za udział w akcjach. 
Wójt poinformował, że w tym roku nie było takiego obowiązku, taki obowiązek będzie 
ciążył na gminie od roku przyszłego. Nastąpiła nowelizacja ustawy, gdyż do tej pory 
można było płacić tylko tym ochotnikom, którzy uczestniczyli w akcjach w czasie 
pracy. Ustawa nie pozwalała na płacenie rolnikom i bezrobotnym. 
Radna J. Karaś poinformowała, że strażacy umówili się, że te kwoty, które mogli 
otrzymać za udział w akcjach przeznaczą na sprzęt.    
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
 
b/ 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że komisja 
w okresie międzysesyjnym spotkała się na czterech posiedzeniach komisji, w tym 
jedno wspólne. Na posiedzeniach we własnym gronie dokonano zmian w planie 
kontroli oraz przeprowadzono kontrolę działalności OPS i realizacji zadań 
związanych z naliczaniem i egzekwowaniem podatków przez Urząd Gminy. Ponadto 
poinformował, że protokoły z kontroli zostaną przedstawione radnym na następnej 
sesji, gdyż obecnie są w fazie uzgadniania treści zapisów. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusje nad sprawozdaniem 
Komisji Rewizyjnej. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
c/ 
 

Członek Komisji Rafał Knitter poinformował, że komisja spotkała się na 1 
wspólnym posiedzeniu, na którym opiniowano materiały na sesję Rady Gminy. 
Ustalenia członków komisji będą podawane przy omawianiu poszczególnych uchwał. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do 
sprawozdania. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
Ad 4 
 
a/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 3 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnych komisji w dniu 06 listopada 2008 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
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b/ 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 

Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2009 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 4 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnych komisji w dniu 06 listopada 2008 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli  dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /11 za, 1 przeciw/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
 
c/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek opłaty miejscowej na 2009 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 5 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu wspólnych komisji w dniu 06 listopada 2008 r. i uzyskał 
pozytywną opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12  za /. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 
 
d/  

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian  
w budżecie Gminy na 2008 rok 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 6 do protokołu). 
Skarbnik poinformował, że zmiany spowodowane są dostosowaniem budżetu do 
wykonania. Poinformował, ze obecne zmiany dotyczą wprowadzenia po stronie 
dochodów kwoty 50 tys. zł. przyznanej z Zarządu Województwa na remonty dróg 
śródpolnych, zwiększeniem dochodów z wynajmu pomieszczeń oświatowych, 
darowizny ( 1 tys.) Nadleśnictwa Leśny Dwór na budowę boiska w Krzywaniu. . 
Po stronie wydatków wprowadza się następujące zmiany: 1.700 zł na zakup 
wyposażenia przez Gimnazjum,  zmniejszenie wynagrodzeń w oświacie, 56.100 zł na 
remonty dróg, 6.100 na dokumentację techniczną ulicy Sawickiej, 1.000 zł na 
budowę boiska w Krzywaniu, 3.000 zł na prowizje dla sołtysów, 30.000 zł na spłatę 
odsetek od zaciągniętych kredytów. Natomiast zmniejszamy kwoty o 18 tys. na wkład 
własny na remonty Ośrodków Zdrowia, 20 tys. z wynagrodzeń dla pracowników 
zatrudnianych w ramach prac społeczno – użytecznych, 5 tys. dofinansowanie 
budowy schroniska dla zwierząt w Słupsku. W WPI dokonano zmian, które korygują 
kwoty przewidziane na realizację poszczególnych zadań.  
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12  za /. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 
 
e/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały XXII/122/2008 z dnia 10.10.2008 r. w sprawie procedury uchwalania 
budżetu gminy oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 
towarzyszących projektowi uchwały budżetowej. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 7 do protokołu). 
Skarbnik poinformował, że powodem wprowadzenia zmian jest sugestia RIO  
w sprawie doprecyzowania podjętej uchwały. Do treści nie wprowadzał elementów, 
które wynikają z mocy ustawy, których jest 15, przytoczył natomiast artykuły.    
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12  za /. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 
 
f/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
projektu pod tytułem: „Bawię się, uczę i rozwijam” realizowanego w ramach 
Europejskiego Funduszu Społecznego Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 
– 2013. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 8 do protokołu). 
Sekretarz poinformowała, że wcześniej Marszałek Województwa Pomorskiego nie 
wymagał takiej uchwały przed podpisaniem umowy na realizacje programu. Obecnie 
wprowadzono taki obowiązek, a podpisanie umowy jest zaplanowane na dzień 
jutrzejszy, dlatego nastąpiła konieczność wprowadzenia tej uchwały pod obrady 
dzisiejszej sesji.     
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12  za /. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 
 
g/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na nieodpłatne przejecie na własność nieruchomości z zasobu Agencji 
Nieruchomości Rolnych do zasobu mienia komunalnego Gminy Dębnica Kaszubska. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 9 do protokołu). 
Wójt poinformował, że przez cały czas znajdują się działki, które mogą być przejęte 
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na cele publiczne. Dzisiejsza działka obejmuje teren na którym będzie można 
położyć wodociąg dla miejscowości Goszczyno, gdyż jak radni wiedzą funkcjonujący 
tam obecnie wodociąg zainstalowany jest w prywatnym budynku gospodarczym.  
Z uwagi na jakość wody jest konieczność położenia nowej nitki wodociągowej. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy podjęcia tej uchwały nie można 
przesunąć w czasie. Obecnie przejmujemy wodociągi w Gałęzowie i Niepogledziu. 
Na to zadanie mamy otrzymać 300 tys. zł z ANR. Uważa, że na ten cel także 
możemy pozyskać od nich środki. 
Wójt poinformował, że na ten cel na być także dodatkowa transza. Obecnie mamy 
przyobiecane II transze tj. na przejecie wodociągu Gałęzów-Niepogledzie, budowę 
dróg osiedlowych oraz na wodociąg w Goszczynie, może być ona wyższa nawet niż 
300 tys.  Nadmienił, że w tym przypadku zajdzie konieczność ciągnięcia nitki od 
hydroforni w Jamrzynie.     
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12  za /. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 
 
Ad 5 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosił Radnych  
o składanie interpelacji. 
 
Radni nie wnieśli interpelacji.  
 
Ad 6 - 7 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków, 
zapytań i informacji. 
 
Radny B. Rębas zwrócił się z pytaniem na jakim etapie jest proces przekształcenia 
ZGK w spółkę. 
Wójt poinformował, że gmina nie odstąpiła od tego planu. Na koniec roku będzie 
przeprowadzona inwentaryzacja. Mając na uwadze przyszłe inwestycje musi dojść 
do przekształcenia. 
Radny B. Rębas zauważył, że ZGK ma być przekształcony w spółkę od 01.01.2009 
r., czy ten termin nie jest zagrożony. 
Wójt poinformował, że skoro ZGK ma być wykonawcą naszych głównych zadań,  
a obecna struktura tego zakładu tego nie gwarantuje musi ten etap być zakończony. 
Poinformował, że nie ma zagrożeń, by od 01.01.2009 r. ten zakład funkcjonował jako 
spółka. 
Radna J. Karaś poinformowała, że na spotkaniu ze strażakami członkowie jej komisji 
zostali poinformowani, że w 2007 roku strażacy wykonali inwentaryzacje hydrantów 
na terenie gminy. Ta inwentaryzacja została przekazana Dyrektorowi ZGK. Dużo 
hydrantów na terenie gminy jest nieczynnych. Prosi o informację na jakim etapie jest 
wykonanie tych zaleceń. 
Wójt zauważył, że w chwili obecnej strażacy z ochotników zamieniają się co raz 
bardziej w roszczeniowców. Sami od siebie chcą dawać co raz mniej. Wszystko chcą 
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mieć podane. Brak z ich strony jakiejkolwiek inicjatywy. Sami także powinni włączać 
się w prace mające na celu modernizacje strażnic czy zabezpieczenie 
przeciwpożarowe (utrzymanie zbiorników pożarowych, sieć hydrantowej). Odnośnie 
sieci hydrantowej poinformował, że jest to stara sieć, poniemiecka, która wymaga 
modernizacji. Taka modernizacja będzie wykonywana przy realizacji zadań 
związanych z modernizacją sieci wodociągowej. ZGK ten temat próbuje trochę 
porządkować ale z uwagi na ich duże przekroje nie zawsze można zapewnić ich 
sprawne funkcjonowanie. Obecna sieć nie spełnia wymogów Unii. Jest zdania, że 
strażacy nie tylko winni wskazywać niedociągnięcia i braki ale sami włączać się  
w działania w celu ich usunięcia i podniesienia gotowości bojowej. Jako Wójt będzie 
wnioskował do ZGK o usunięcie niektórych hydrantów, gdyż są miejscem kradzieży 
wody. 
Radna J. Karaś poinformowała, że Komendant Gminny stwierdził, że obowiązkiem 
ZGK jest realizacja tych usterek i czekają na ich realizację. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że ten temat winien być wyjaśniony 
przez Wójta. 
Radna U. Frankowska prosi o informacje w sprawach: 
- przyczyn fetoru w obiekcie Gimnazjum. Ten temat już był wcześniej zgłaszany i nic 
się nie zmieniło. 
- załatania dziur w jezdni na pętli autobusowej oraz obok posesji p.Szramka. 
- sprzątania przy śmietnikach. Te prace mieli wykonywać pracownicy interwencyjni. 
Przez jakiś okres były wykonywane i panował względny porządek. Obecnie przy 
śmietnikach panuje jeden wielki bałagan. 
S. Miluski dyrektor Gimnazjum odnośnie fetoru w Gimnazjum wyjaśnił, że jest to 
problem, który dotyczy nie tylko tego obiektu ale także okolicznych domów, jest to 
problem ulicy. Ten fetor nie utrzymuje się przez cały czas, pojawia się okresowo. 
Bardzo trudno powiedzieć dlaczego. Były przeprowadzane ekspertyzy, które 
wskazują, że wszystko jest wybudowane zgodnie ze sztuką budowlaną. Nie 
stwierdzono nieprawidłowości w planach. Uważa, że należało by zlecić ekspertyzę 
specjalistyczna całego osiedla. Uważa, że ta sytuacja może być spowodowana zbyt 
małą ilością tłoczonych nieczystości stałych, które zalegają w przewodach.  Dyrektor 
zauważył, że taka sytuacja jest także związana z kierunkiem wiatru.  
Wójt zauważył, że tak może być, że jak szambo jest puste to idzie fetor, a jak 
zapełnione to ustępuje. Instalacja jest zbudowana zgodnie z projektem. Pod uwagę 
należy jego zdaniem brać także złe rozwiązanie systemu ciśnieniowego. Odnośnie 
łatania dziur na osiedlu Zajęcza poinformował, że od ostatniej sesji na terenie gminy 
nie były wykonywane żadne prace drogowe, jak tylko będzie coś robione, to 
zgłoszone uwagi zostaną wykonane. W sprawie dotyczącej sprzątania poinformował, 
że w Dębnicy Kaszubskiej pracami porządkowymi zajmuje się 4 osoby. Te prace 
wykonywane są nawet w soboty. Są to osoby zatrudnione w ramach prac społeczno-
użytecznych. Ten temat jest również trudny do rozwiązania. Zawsze znajdują się  
„ życzliwi”, którzy podrzucają swoje nieczystości. Dzisiaj także ktoś na pasie 
startowym wysypał cały samochód nieczystości a my musimy to posprzątać  
i wywieść. 
S. Miluski zauważył, że problem podrzucanych nieczystości to nie tylko problem 
Dębnicy Kaszubskiej. Taki problem maja także mieszkańcy słupskich osiedli. 
Mieszkańcy w celu uniknięcia tych sytuacji pełnia dyżury przy śmietnikach gdyż inne 
rozwiązania nie przynosiły pożądanych efektów. 
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy została już zakończona akcja kontroli 
podpisywania umów na wywóz nieczystości stałych na terenie gminy. 
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Wójt poinformował, że nie. Ten temat przeciąga się z uwagi na konieczność 
włączania do tych czynności funkcjonariuszy policji. Obecnie kontrolowana jest 
miejscowość Łabiszewo. 
Radny P. Pałubicki prosi, by zobowiązać Dyrektora ZGK do uczestniczenia  
w obradach sesji od godziny 1300 , gdyż do niego jest sporo pytań. 
Ponadto prosi o informację: 
- czy nie można wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych o zgodę na wycięcie drzew 
rosnących  przy ich drogach a stwarzających zagrożenie w zamian za drewno przez 
mieszkańców gminy, 
- jakie zapadły postanowienia na spotkaniu „Forum”, które odbyło się 28.10. br. 
- czy wręczono wypowiedzenie umowy pracy dyrektor GOK. 
Wójt usprawiedliwił nieobecność Dyrektora ZGK na sesji  oraz obiecał, że zobowiąże 
go do uczestnictwa. Odnośnie wycinki to poinformował, że nie jest to błaha sprawa. 
Przed przystąpieniem należy zachować wszelki procedury. Samowolna wycinka 
może być ukarana wysoką grzywną. Do przetargu muszą stawać firmy a nie osoba 
fizyczna. Odnośnie spotkania „Forum” to poinformował, że nie zna jego ustaleń, gdyż 
w nim nie uczestniczył. Obiecał, że do następnej sesji zostaną wyjaśnione wszelkie 
kwestie w sprawie funkcjonowania kultury na terenie gminy.  
Przewodniczący rady M. Adamowicz poinformował, że o. Iwanowski do piątku 
przedłoży propozycję „Forum” dotyczącą sposobu zarządzania kulturą. 
S. Miluski poinformował, ze częściowo uczestniczył w tym spotkaniu. Zauważył, że 
nie ma spójności pomiędzy GOK a Forum. Cały budżet na kulturę Forum przeliczyło 
na 1 mieszkańca. Każdy prezentował różne koncepcje. Forum na koordynatora 
działań w tym zakresie zaproponowało Stowarzyszenie Słoneczniki z Gogolewka. 
Wśród uczestników kontrowersje budziło rozliczanie i podział środków. 
Radna J. Lejczak poinformowała, że także uczestniczyła, i  że członkowie Forum 
zapewniali, że nie będzie zwolnień w kulturze.  
 
Ad 8.   

 Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1300 dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
                                                                                                                                                                 
Protokołowała:                                                                                                                   
Teresa Kozdroń-Kołacka                                          Przewodniczący 
                                                                                                     Rady Gminy  
                                                                                             / -/ Marian Adamowicz                                             

 


